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 תודה מראש!!!

כל שותפות שלכם  
 מחזקת את ידינו...

 ו"מציאה..."----הלכות "אבידה"
אותם ככה מכלי ראשון...  לאחר תשעה באב פתאום הם הופיעו... כל  כן... התקשיתי להאמין לשמועות... לא האמנתי עד שלא פגשתי 

מיני פנים מוכרות של בחורי ישיבה... שאוהו... שלום עליכם... הרבה זמן לא ראיתי אותך... כן... הייתי בקפסולה... כמה זמן?? חודש  
מוכרח להודות... עד עכשיו אני די מתקשה להאמין... כל בחור  וחצי... חודשיים... חודשיים וחצי... ו... ו... וגם יותר!!! לא האמנתי... ואני

כזה שחזר לאחר חודשיים תמימים שהוא היה בישיבה בלי לצאת אני קורא לו לצד... לא לא... אני לא מאמין... תסביר לי.. תסביר לי  
?? נשארת שם רצוף עד ז' באב... איך? איך עשית  בדיוק מה היה... מה... אתה רוצה להגיד לי שנכנסת לישיבה בערב ר"ח סיון... ו... וזהו?

 את זה??? אני לא מבין איך!!! לא... לא מבין...
אבל העיניים הטהורות מסגירות אותו!! הפנים המאירות והנחושות מאמתות את העובדה הזו... כן... יש כאלו עשרות אלפי בחורי  

ולהודות: אם אני הייתי בחור ישיבה בתקופה הזו... אני לא הייתי עומד בזה... אם  ישיבות... צר לי... גדול עלי!!! אני מוכרח להשפיל פנים 
היו דורשים ממני להשאר בישיבה חודשיים.. היו עוברים על מלאכת צד!!!! הייתי מרגיש כמו "צבי שנכנס לבית..." בשלב מסוים הייתי  

לפי אלפי בחורי ישיבות בני עליה הטמינו את עצמם בישיבת נפלינג ובורח... אז זהו!!! שאט משתלשל מהחלון של הפנימיה עם ספשו
 שם ועבר במשך חודשיים תמימים ויותר... ולא נותר לנו אלא להצדיע להם...  

אבל לא!!! אי  גם המבוגרים שבינינו שיודעים לספר שפעם... פעם היינו נשארים בישיבה כל זמן קיץ בלי לצאת אפילו פעם אחת... 
סו"ס מדובר בבחורים של הדור שלנו... על כל המשתמע מכך ואין צורך להרחיב בגודל ההבדל התהומי...   אפשר להשוות לרגע!!!

ובקיצור: לא הייתי מאמין!!!! לא!!! לא הייתי מאמין שבחור ישיבה בדור שלנו מסוגל להיות טמון בבית המדרש במשך חודשיים  
שכביכול מופתע... בורא עולם בכבודו ובעצמו!!!!! אבא שבשמים ששום  תמימים... אני חושב שלא רק אני מופתע... יש עוד מישהו 

דבר בעולם לא מפתיע אותו... אין כל חדש תחת השמש... אבל מעל השמש יש חדש!!! בחור ישיבה שמסוגל להתגבר על הטבע הכ"כ 
להפתיע את הרבש"ע בכבודו ובעצמו... נורמלי שלו... ומסוגל להטמין את עצמו באהלה של תורה בנתונים כ"כ קשים הוא היחיד שיכול 

 "ואף הקב"ה תמה איתם.." 
--- 

זו הפתעה שלראשונה פגשתי אותה בבין הזמנים!!! כי במשך זמן קיץ עצמו... אדרבה... אז בעיקר פגשתי את הבחורים האבודים... את  
צו לחפש את עצמם מחוץ לקפסולה... ולהם בהם נאל .. אלו שמכל מיני סיבות שלא תלויותאלו שמכל מיני סיבות נפלטו מהקפסולות.

 היה את הקשיים שלהם... וחלקם הרגישו אבודים... אותם בעיקר פגשתי במשך הזמן!!! 
 מציאה!!!!---אבל כשהתחיל בין הזמנים התברר לי שהגעתי להלכות אבידה ו

 מציאה!!! האבידה והמציאה הולכים ביחד... ---כן... יש ברמב"ם הלכות אבידה ו
את לבבם נאמן לפניו  מצאיש בחורים שהקב"ה  המציאות!!!!אבל עכשיו גיליתי את  האבידות...ני שבועיים פגשתי בעיקר את עד לפ

דווקא בתקופה הלא פשוטה הזו... ישנם בחורים שדווקא תקופת הניסיון הזו היתה להם נס להתנוסס והם גילו ומצאו בתוככי נפשם 
עד היום... כן... חשוב שנדע... הקורונה לא הביאה לנו רק אבידות... היא גם הביאה לנו מציאות!!!   כוחות נעלים שהם לא היו מודעים להם

 הלכות אבידה ומציאה!!
כאן חשוב לציין שבשקט בשקט... איפה שאף אחד לא רואה ישנם כל מיני מציאות שאף אחד לא יודע על קיומם... ישנם בחורים 

ו דווקא הסתובב אבוד... אבל דווקא ברגעי ההתמודדויות הקשים ביותר כשהוא היה לבד לבד...  שדווקא נפלטו מהקפסולה... ומיודעינ
גם אבידה שכשהקב"ה מצא אותה... זו  א פתאום הפגין לקב"ה נאמנות... זובכסה...  אף אחד לא עמד לצידו ומי רואני... דווקא שם הו

... זו היתה אבידה שאין לה סימנים... בשביל זה לקב"ה יש את הטביעות שרק הקב"ה יודע עליהמציאה מאוד מאוד גדולה!!! זו מציאה 
 עין שלו... את הקריצה האישית שרק אתה והוא יתברך מבינים אותה... צר לי שאני לא יכול לטפוח לך על השכם...  

--- 
בגדול... ו... ועל פניו... הם שוב  עכ"פ בחורי ישיבות הקדושים והטהורים עוברים כעת תקופות לא קלות!!! וב"ה הם עושים את זה ו
  )כנראה שיש לי משהו עם מקומות סגורים...(הולכים להיכנס לקפסולות האלו... ואני שוב פעם מתחיל להרגיש פרפורי בטן כשאני רק חושב על זה... 

השהות שם... כן.. כשהיו  לא נותר לנו אלא להתייגע במחשבות איך אנחנו יכולים להקל עליהם כמה שאפשר... לכה"פ להנעים להם את
מבצעים בעזה או מלחמה בלבנון כולנו מכירים את כל התמונות המוכרות והמשפטים המוכרים ש"מחבקים את החיילים" ומפנקים 
אותם ודואגים להם וכו' וכו'... כן... עם כל הכבוד לחיילים האלו שחירפו את נפשם והאימהות שלהם שלא נרדמו בלילה... עדיין!!! עם 

הכבוד להם... שישאר בינינו... להיות בחור ישיבה ולשבת וללמוד תורה בלי אותות הצטיינות ובלי להחזיק בנשק ארטילרי... לשבת  כל
בינינו...  מול גמ' ולהבין שהנשק שלנו בפינו... להבין את זה... ולחיות את זה במשך חודשיים... זה... זה.. זה "לא פחות" קשה!!!!  שישאר 

להגיד את זה... אבל בשביל זה יש לנו בעלי תשובה שהיו קשים כארזים בצבא... וכשהם הגיעו לדף גמ' ונדרש היה מהם  לא פופולרי
)בלשון המעטה(  לעדן את עצמם כתולעת מול סוגיה בגמ' על כל דקויותיה... כאן הם העידו בפה מלא שהקרב הזה עקוב מדם לא פחות 

יבא   קרבו!!!אלא  קרובואומר הזוה"ק אלא תקרי קרובו.. עמו תהלה לכל חסידיו לבני ישראל עם מאשר כל קרב אחר... כן... וירם קרן ל
ביותר שהיו לקב"ה אי פעם... לא נותר  הקרבייםשישבו ועסקו בתורה בבית המדרש... הם למעשה החיילים  קרוביםיום ויתגלה שאותם 

אלו ולהתייגע במחשבות איך... איך מקילים עליהם... איך מנעימים עליהם את חודש אלול  הלנו אלא לחבק את החיילים הקרביים 
לא לחכות לבעלי אינטרסים למיניהם שאולי  במתווה הקפסולות... אין ברירה... צריך להתאמץ... לחשוב מחשבות... להפעיל יצירתיות... 

כי... בחורי ישיבות תמיד ישארו בתחתית הרשימה בנושאים האלו... יגיעו למסקנה שאפשר לעשות על זה קמפיין... אל תחכו להם... 
  -שמי "שעושה לביתו" לא משקיע במישורים האלו... לא נותר לנו תמיכה ועידוד בתורה תמיד ישאר התחום הכי פחות פופולרי ש...

המקומי... להושיט יד... ולעשות מה  היחידים... כל אחד מאיתנו להפעיל חשיבה אישית.. לפנות באופן פרטני לאיגוד בני הישיבות
שאנחנו רק יכולים לעשות בשביל להאהיב עוד יותר את התורה שכבר אהובה על בניה... עוגת גבינה ביום ששי תמיד תהיה במקום... 

חסות!!!  שתיה מוגזת בשבת אף פעם לא מיותרת... אני מדבר גם על הפיצ'יפקעס האלו... אצלך זה פיצ'יפקעס... אבל אצלו זה התיי
 חזקו ואמצו גבורי החיל!!! ה' עמכם!!! .הייחס פה הוא הנקודה פה הרבה מעבר למה שתתן
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אביסלע גמילות חסדים... לא רק 
 צדקה...

יש לי שאלה תיאורטית בהלכות צדקה.. נניח שאני 
גם מרובע!!! ופונים אלי ליטאי... אבל לא סתם אלא 

גבאי צדקה שנאמנים עלי ומתרימים אותי... יש פה 
חתן אומלל... יתום מאבא ואמא, אין לו כלום.... בא 
תתרום כמה שקלים בשביל החתונה... אה... מעורר 
את הלב?? יש פה מצות "פתוח תפתח"?? בטח!!! יש 

 פה מצות צדקה לכל הדעות?? בטח!

ליטאי... ואני רוצה לברר:  אבל רגע רגע... אני הרי
החתן הזה קנה שטריימל לחתונה שלו??? כן!!! וכמה 

 שקל!!!  0888עולה שטריימל???  

סליחה... מצטער... אני בעצמי לא הולך עם 
שטריימל... אני חושב ששטריימל זה... זה... זה דבר 
מיותר לחלוטין.. צר לי... אני לא מחויב לתת צדקה 

נו על שטריימל ועל עוד לבן אדם שמכלה את ממו
רשימה ארוכה של ערכים ומושגים שאני הליטאי לא 

אה... מה אתה מכיר בהם כדבר שצריך לעשות אותו... 
  אומר?? האם אני צודק או לא???

כמובן שאותה שאלה בדיוק מהכיוון השני... מגיע 
יהודי מקרית ספר ומתרים את כלל ישראל על אברך 

לפועל וכו'.. מגיע חסיד ש שלו ממושכן והגיע הוצאה 
ושואל: רגע... הוא נתן דירה לבת שלו??? אני לא אוחז 

אצלנו עובדים עם  )כבר דובר על זה שבוע שעבר(מזה... 
שכל ישר והורים לא מתחייבים מה שהם לא יכולים 
לתת... אני אשם שהבן אדם הזה נפל  על הראש ונתן 

 לילדים שלו דירות ועכשיו הוא שקוע בחובות.?? 

נו... מה אתה אומר??? האם אני צודק שאני לא מוכן 
לתת צדקה למי שקונה שטריימל או לא??? אז 
תתפלא לשמוע!! בניגוד למה שמקובל לומר ולטעון... 
אני צודק!!! מעיקר עיקר עיקר הדין... משורת הדין 

 אני צודק!!!! 

תסכים איתי שאם אני מכיר יהודי  ומסיבה פשוטה:
ו צדקה, הוא לוקח את כל הכסף שברגע שאני נותן ל

ומבזבז אותו על סתם הימורים... אתה מסכים איתי 
שאני יותר לא מחויב לתת לו צדקה...??? אז תעשה 
משהו... אני כזה ליטאי מרובע... שמצידי שטריימל זה 

)הימורים אפשר עוד להרויח... עוד יותר גרוע מהימורים... 

ין... אני לא "מבין" מה אבל שטריימל... מה העניין... מה העני

עקרונית משורת הדין ממש אני יכול לפטור  העניין...(
את עצמי מחיוב צדקה ולו בגלל השטריימל הזה... 
ואתה מבין לבד שהדוגמא מהשטריימל היא הדוגמא 

החיוורת... כי כל אדם בעולם... איזה שיהיה.. גם אם  
הוא מהמגזר שלי ומהאופי שלי ומהשטיבל שלי 

ימל שלי... אם תתן לי לעבור את המסמכים ומהשטרי
של ה"עובר ושב" שלו בחצי שנה האחרונה... תמיד 
אני אמצא שההתנהלות שלו בחשבון בנק שלו היא 
לקויה מבחינתי... והוא מוציא כספים מיותרים על יד 
ראשונה כשאצלי הכל יד שניה... וכן הלאה וכן הלאה... 

בן אדם ואם ככה אני לא צריך לעזור ולתמוך ב
שמבזבז כספים על דברים שאני עכ"פ אוחז שאין 

בדיוק על זה נאמר כלל  אז זהו!!! שעל זה!!!להם טעם. 
אין צדקה משתלמת ברזל שלא כולם יודעים אותו: 

  אלא לפי  ג מ י ל ו ת   ח ס ד י ם  שבה!!!

גמילות חסדים פירושו להיכנס לנעליים של השני 
בראש שלו.. ואפילו ולהיות איתו... במקום שלו... 

בשגעונות שלו... גמילות חסדים זה אומר שאני לא הולך 
כעת לשנות אותך... אני לא הולך לברא אותך מחדש... 
אני מקבל אותך כמות שאתה!!! ואני כעת רוצה לעזור 

זו  איפה שאתה נמצא!!!במקום הזה!!!  פה!!!לך 
 גמילות חסדים!!!!ההגדרה של 

צריך חמישים איש רצים  והיות ויש לך שגעון שאתה
לפניך... אז אני פה בשביל לספק לך את החסר הזה... 
אני לא הולך כעת לשנות אותך... לא הולך לחנך אותך 
ולהסביר לך שיש לך גו'קים בראש... כי אני כעת איתך... 
 בראש שלך... זה השפה והשפראך של גמילות חסדים!!! 

וטו ולטעון אבל מצד צדקה נטו?? זכותי המלאה להטיל ו
 הצדקה!!!שאין 

ובשביל להיות מחויב לך  צדק!!!כן... צדקה זה מלשון 
ואם  מוצדק..צדקה... צריך שהצורך שלך יהיה 

ההתנהלות שלך היא לא תקינה... ויש לך כל מיני 
שגעונות בראש... ואתה מכלה את ממונך על כל מיני 
דברים שמבחינתי זה מחדל אחד מתמשך... אז מצידי 

לתת לך צדקה... אני אפילו יכול לטעון  דקההצאין 
 בתקיפות שאסור לתת לך צדקה!

 פסיק תשעשבקצב הזה תשעים ותשע  דא עקא: 
אחוזים מהעניים שאנחנו מחוייבים לתת להם צדקה... 
אם רק תתן לי לעבור על העובר ושב שלהם בחצי שנה 
האחרונה... אני אוכיח לך שאין שום הצדקה לתת להם 

ם אני אצמד לצדק ולצדקה ולהצדקה אני צדקה!!!  א
כמעט אבטל את מצות הצדקה מן העולם... אז הנה... 

אין צדקה משתלמת בדיוק בשביל זה יש לנו את הכלל: 
ההגדרה של מצות  אלא לפי גמילות חסדים שבה... 

צדקה תלויה באופן מכריע במידת גמילות חסדים שיש 
ים של השני לך בלב!!!! ככל שאתה מסוגל להיכנס לנעלי

ולראש הכ"כ שונה שלו ולקבל את השוני שלו... ככה יש 
לך יותר ויותר שטח נרחב לצדקה... כי מי שלא מסוגל 
לקבל את השוני של חבר שלו... המגרש של צדקה שלו 
מצומצם וצר עד כדי שכמעט ואין לו קיום!!! כי... כי 
כמעט כל צ'אלמר שמגיע לאסוף צדקה... יש לי ביקורת 

תה צריך צדקה. בגלל שאתה גר בירושלים... למה א
תמכור את הדירה שלך ותקנה דירה במעלה עמוס... 
הנה... חתכנו על כל הצ'אלמרס... וכן הלאה וכן הלאה... 
כל אחד שיצטרך צדקה אני אסביר לו איך אני הייתי 
מסדר לו את החיים בצורה אחרת ואני גם אהיה צודק.. 

צות צדקה?? רק אצל אנשים מאוד )ממילא איפה נשאר לי לקיים מ
מסוימים שבאמת באמת החשבון של ההוצאות וההוצאות הוא בדיוק 
בראש שלי... ורק להם אני מבין שיש טעם לתת צדקה... ויש!! יש כאלו 
אנשים שמסוגלים לתת צדקה רק לאנשים שלגמרי לגמרי בראש 

ים שלהם!!! אין בעיה... יש פה צדקה... אבל לפעמים הגמילות חסד

ואגב: כידוע זה אחד מהדברים היא מהם והלאה..( 
הבולטים ביותר שהיו אצל ר' יואל מסאטמאר זצ"ל 
שככה הוא חינך את קהל עדתו... לעשות הפרדה 
הרמטית בין הקנאות וההשקפה הצרופה לבין מצוות 
צדקה... כידוע ר' יוליש היה תומך ועוזר ונותן צדקה גם 

י הציונות שהוא כ"כ ליהודים הכי רחוקים שהיו מראש
קידש מלחמה נגדם... ולמה??? כי צדקה תלויה 
בגמילות חסדים!!!! וגמילות חסדים זה להכיל את 
האחר... להכיל גם את היהודי הטועה שברקע שלו נכון 
לעכשיו הוא תינוק שנשבה וממילא צריך לעזור לו 
במקום שבו הוא נמצא!!!! אז שלא תבין לא נכון: 

לה ועל התמורה" ר' יואל זיע"א ייצא בקונטרס "על הגאו

נגדו בחרב וחנית ויקח פטיש גדול וישבור את כל 
הפסילים של תרח... אבל כשזה יגיע לצדקה... כאן ר' 
יוליש יתיישב בפתח האוהל כחום היום והוא מוכן 
לרוץ לפתח האוהל ולהאכיל גם אנשים שמשתחוים 

 לעפר שברגליהם... 

די צריך צדקה!!! זה לא כשיהו כלומר: היסוד הוא כך:
הזמן לשנות אותו... זה לא הזמן לברא אותו מחדש... 

עד  גומל חסדים...כעת זה המבחן שלי עד כמה אני 
כמה אני מוכן להיכנס לנעליים שלו... לקשיים שלו... 
ולקבל אותו עם כל המחדלים שלו... ולעזור לו 

 במקום הזה!!!! 

--- 

ם את הדבר אחת הדוגמאות הבולטות איפה פוגשי
. בייחס לקורונה!!!! נניח הזה בתקופה האחרונה..

שאצלי כבר אין קורונה... אני סיימתי את שירותי 
בצבא הקורונה.. אני מיציתי את הסיפור איתה... 

 )אני במקרה לא... אבל יש כאלו שכן...(נניח שאני כזה!! 
עכשיו... אני מגיע לבית הכנסת ואני פוגש יהודי 

עושה עדיין עסק מהקורונה... הוא כן  שהוא כן!!!! כן
עדיין מפחד מזה... הוא כן חושש מזה... הוא כן הולך 
להיבדק... ואם הוא יקבל תשובה חיובית... הוא 
יכניס עשרות אנשים לבידוד... ואשתו תשאר עם 
הילדים לבד... בלי עבודה... וכן הלאה וכן הלאה... 

אבל למעשה רוב ניכר  )אגב: אני מציג את זה כאילו הוא המוזר...
מחכמי התורה ופוסקי ההלכה סבורים שפחות או יותר כך צריך 

כל  לנהוג... כך שמי שחושש הוא בסה"כ נוהג ע"פ הוראת רבותיו(
המעגלים והמעגלי מעגלים שהולכים לסבול מכל 
הסיפור הזה שמי שיודע... זה... זה סבל גדול גדול 

 גדול!!!! ואילו אני??? 

רך העניין מסתכל מהצד וצוחק... עזוב אני מצידי לצו
אותך קורונה... אני סבור שלא צריך לפחד 
מהקורונה... זה כלום... אתם סתם מענישים את 

אז נכון... יתכן שאתה ככה חושב!!! ונניח  עצמכם...
גם שאתה צודק... ואנחנו כעת לא הולכים לפתוח 

 את הנושא מי צודק ומי לא... 

-דבר אחד ויחיד: שאני רוצה שתסכים איתי ב
הוא הרי לא חושב ככה!! נכון?? אתה מסכים  הוא!!!!!

 איתי שהוא חושב אחרת ממך??? 

והיות והוא חושב אחרת ממך... הרי אם הוא ידבק 
בקורונה הוא הולך להכניס את כל המשפחה 
והסביבה שלו למעגל של טרטור ובלגן... שכרוך בנזק 

מען ה': מה צער ריפוי שבת בושת...  אם ככה: אז ל
זה משנה אם הוא צודק או לא??? מה זה קשור לגופו 

 של עניין מי צודק??? 
תפעיל אביסלע גמילות חסדים!!! תכנס לראש 

 שלו!! תכנס לנעליים שלו!!!! 
תהיה רגע איתו... בראש שלו... ותבין שאם אתה 

הוא הולך לסבול מזלזל במה שכעת מלחיץ אותו... 
או לא יהודי?? יהודים הם אתה יהודי  מזה סבל רב!!!

יותר ממה שיהודי עושה  גומלי חסדים...בעיקר 
צדקה... הוא בעיקר עושה גמילות חסדים!!! צדקה 
זה ראש בראש!!! אם צריך אז נותנים... אם צריך 

 נזהרים... ואם לא אז... אז לא...
אבל גמילות חסדים זה מנגנון אחר... זה לא ראש 

יין של התחשבות... בראש... גמילות חסדים זה ענ
להיכנס לראש של השני ולנעליים שלו... ואם אצל 
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השני יש פה משהו שהוא חרד ממנו... בפאניקה 
ממנו וזה עלול לשבש אותו לגמרי... אז אני 

 מתחשב בתפיסה שלו... בראש שלו... 
--- 

בעוד פחות בשבועיים... בערב  אני אגלה לך סוד:
הקב"ה התגלה ראש חודש אלול... ביום הגדול הזה 

לעניו מקדם... והודיעו כי הוא קל רחום וחנון ארך 
אפיים ורב חסד ואמת... והקב"ה התעטף בטלית 

יעשו כשליח ציבור ונשבע למשה רבינו: שאם בני 
אני מוחל להם על כל עוונותיהם!!!  לפני כסדר הזה

 -רחום וחנון ורב חסד שיהיה בעצמוכלומר: יהודי 
הזה!!! אז גם הקב"ה  ויעשה לפניו יתברך כסדר

רוצה שאני אסביר לך מה יהיה איתו רחום וחנון... 
 הקב"ה אמר למשה רבינו????

 אני אסביר לך את זה ברחל בתך הקטנה: 

כפי שאני מכיר אותך... יש לך בלע"ר הרבה הרבה 
שגעונות... אתה מתעקש לחשוב שאתה הולך 

... ולכן אתה מאוד שקוע בענייני 048לחיות עד גיל 
העוה"ז... אתה רוצה לשפץ את הבית... מפריע לך 
כל מיני דברים בתדמית האישית שלך... כל 
השטויות האלו לא באמת מעניינים את הרבש"ע... 
ולמה לא?? כי הקב"ה יודע את האמת... הוא יודע 
שאתה  עפר ואפר רימה ותולעה... הוא יודע שאתה 
 אורח כאן בעוה"ז וחבל לתת לך פה בעולם הזה כל

מיני דברים שרק יגרמו לשקוע עוד יותר בעוה"ז... 
ולכן הקב"ה בתור אבא אוהב... מעדיף לא למלאות 
משאלות לבך!!! אדרבה... הכי טוב לך שתשאר 
תמיד עני... ותמיד תרגיש דפוק... וככה יהיה לך 
פחות ניסיון העושר... ומהסיבה הזו לכאורה זה 

תפלל לא הולך להיות הגורל שלך בחיים... גם אם ת
יעזור לך כלום... הקב"ה אוהב אותך והוא לא יתן לך 
לבזבז את הזמן על ענייני העולם הזה... ככה היה 

 אמור להיות לפי כל הפרמטרים!!!!

יום אחד הקב"ה התגלה למשה רבינו --אלא ש
י"ג וגילה לו את היסוד העצום והנורא שנקרא 

 ש... שמה זה אומר??? מידות של רחמים...

ואם אני פדנט כזה  י!!!! בראש שלי!!!שה' אית
שמחפש כבר חצי שעה שקית של גל פז שתתאים 

כואב  איתי!!!לצבע של העניבה שלי... אז ה' יתברך 
לו שאני כעת לא מצליח למצא את השקית הזו... 
ואם אני מתפלל על זה הקב"ה מאזין לי ברוב קשב 
והוא לגמרי לגמרי איתי בראש הקטן שלי... 

א יענה לתפילתי... וגם אתה... אם ובעזה"ש הו
תתפלל ותזעק לקב"ה על כל מיני שגעונות שיש לך 
ולכולנו... הקב"ה לא מזלזל!!! כי הוא רחום וחנון!! 
הוא איתך... בראש הקטן שלך... ובהתמודדות 
שלך... זו התגלית העצומה והנוראה שהקב"ה גילה 
לעניו מקדם ועל זה כולנו נשענים וכל מה שיש לנו 

 אבל!!!! זה מותנה!!!!גיע משם... מ

 אבא שבשמים התנה תנאי כפול עם משה רבינו... 

אם אתה רוצה שאני אהיה איתך בראש שלך ואכנס 
לנעלים שלך!!! זה רק בתנאי שאתה גם ככה תנהג 
עם זולתך!!! אם אתה תכנס לנעליים של חבר 
שלך... ותהיה איתו בראש הקטן שלו... ולא תזלזל 

טעית שלו... אז גם אני לא אזלזל בהיסטריה המו
בראש הקטן שלך ובהיסטריה המוטעית שלך... 
אבל אם כשיהודי מפחד מקורונה... אתה מהלך 
לידו וצוחק לו בפרצוף כי... כי... הרי אתה יודע... 

ואתה מבין... שאין מה לחשוש... אז גם כשאתה תצעק 
לקב"ה בהיסטריה על כל מיני קשיים מלחיצים שיש 

הקב"ה גם יודע לצחוק... כי הקב"ה באמת באמת לך... 
יודע ובאמת באמת מבין שלמעשה אין מה לחשוש... כי 
בין כך ובין כך העוה"ז הוא כחלום יעוף... אז גם הוא 
יתברך לא יתרגש מההיסטריה שלך... רק מה??? אתה 

 רוצה שהקב"ה יהיה איתך!! ירד אליך!!!

כמוני... אתה רבש"ע: אני יודע שאתה יתברך לא מבוהל 
יודע שהכל בשליטה... אבל היות ואני כעת לא אוחז 
במדרגה הזו... אז תהיה איתי ותקשיב לבקשה שלי 
ואנא תעשה מה שאני מבקש.. ככה? אתה רוצה 

ויהיה איתך  -שהבורא יתברך יהיה רחום וחנון ורב חסד
 בראש שלך???

תעשה גם אתה  תעשה לפניו כסדר הזה!!!!אם ככה... 
חס לחברים שלך! תהיה גם אתה גומל חסדים ככה ביי

ותתחשב בראש של חבר שלך... תהיה איתו בראש 
שלו... ובפאניקה שלו... ותבין ללבו... ואז גם אבא 

 שבשמים יהיה איתך בראש שלך... 

--- 

את הנקודה הזו אנחנו  מעניין לעניין באותו עניין:
 פוגשים גם בייחס לעוד נושא מאוד רגיש ועדין בציבור

ביהדות יש  לצורך העניין אני אתן הקדמה קצרה:שלנו... 
שררות ומעמדות רשמיות!! כמו תלמיד חכם שאנחנו 

יש לנו כהן שאנו  מדין תורה..מחויבים לכבד אותו 
יש כיבוד אב ואם שאנו  מדין וקדשתומחויבים לכבדו 

ואפילו סתם יהודי  לכבדם ע"פ ציווי התורהמחויבים 
 אותו וזה אחד מתרי"ג מצוות.זקן אנו חייבים להדר 

אבל למרבה האבסורד דווקא השררות המשמעותיות 
דווקא הם די  )עכ"פ בדורות האחרונים...(ביותר ביהדות 

מטושטשות ולא מוגדרות... כמו פרנס על הציבור... או 
אדמו"ר שממשיך דרכו של אביו שכאן דווקא ההגדרה 

בד התורנית הם די מעורפלת... אני במקרה מאוד מכ
את האדמו"ר שלי... כי הוא אצלי הדמות הרוחנית 
שאומרת לי הההכל... אבל האדמו"ר שלך.. מהמגזר 
השני??? לכאורה זה לא אומר לי כלום!!! באיזשהו 
מקום אני מחויב לכבד את המו"ץ השכונתי שיושב לידי 
בבית הכנסת... יותר מראש ישיבה מפורסם שיש לו 

"ץ הזה סו"ס יש לו אלפי תלמידים... למה?? כי המו
הגדרה רשמית של תלמיד חכם!!!! וע"פ תורה אני 
מחויב להדר ולכבד אותו... ואילו הראש ישיבה הגדול... 
כל זמן שהוא לא הראש ישיבה שלי... ועד כמה 
שהמעמד התורני הרשמי שלו מסתכם בזה שהוא 
תופס ישיבה ורוב עסקו מסתכם ב"נשים נזיקין.." אזי 

שלי כלפיו היא לא כ"כ מוגדרת...  המחויבות התורנית
אותו דבר בייחס  )זה כבר תלוי בגמ' שבת קי"ד וכו'..(

לאדמו"ר... בשלמא כשמדובר באדמו"ר שלי... זה נישט 
שייך. אני במקרה יודע עד כמה הוא "עיר וקדיש" וכל 
היידישקייט שלי נזקפת אליו... אבל האדמו"ר שלך... 

מעט שום מחויבות מהמגזר השני... לכאורה אין לי כ
 תורנית מוגדרת שאני מחויב לכבד אותו... 

הכי קל לטייח את  וזו שאלה!!!! שאלה שאלתית!!!
השאלה הזו... ולא לפתוח את הנושא הזה... אבל זה לא 
נכון!! כי כמדומני שחלק מכריע מהזלזול והשנאת חינם 
שלנו בייחס לצדיק ולמנהיג של המגזר השני... מתחיל 

האפור הזה... אף אחד לא הולך לזלזל  ונגמר מהשטח
נקודה!!! יורה  -במו"ץ שכונתי... כי הוא תלמיד חכם

יורה ידין ידין!!! מה יש פה להתווכח... כמו כן אף אחד 

לא הולך לזלזל ביהודי זקן... כי סו"ס הוא זקן 
והתורה לא מרשה לדחוף זקנים... נקודה... אבל 

ת ושררות כשזה מגיע לשטח האפור הזה... למעמדו
שנובעות בעיקר מתפיסת עולם... אם זה מנהיג 
קהילה או פרנס על הציבור או ראש ישיבה או 

כאן מתחילה תאונת דרכים הכי אדמו"ר... 
כי אצל יהודי אחד הדמות הזו היא כל  קטלנית!!!!!

העולם הרוחני שלו... ואילו לחבר שלו אין ששששום 
עד מחויבות מינימלית לדמות הזו... ומכאן ו

הפליטת פה המזלזלת והמבטלת... והכדור שלג 
שמתגלגל אחריה... הדרך קצרה... כידוע ליודעי 

 ח"ן... 

נו... אז באמת איך מגדירים את השטח האפור 
 הזה???

חשבתי על זה הרבה הרבה... והגעתי למסקנה 
 מפתיעה מאוד: 

אני מחויב לראש ישיבה של חבר שלי... לא פחות 
מה פירוש?? היות  הבריות!!!!כבוד ולא יותר מדין 

וחבר שלי הוא בן אדם!!! ובשבילו הדמות הזו היא 
ההההכל... כל העולם הרוחני נזקף לדמות הזו! אז 
גם אם לי יש דמות אחרת שאותו אני מעריץ 
ומכבד... אני מחויב לתת מקום של הכלה וכבוד 

)אנחנו לחבר שלי ולהכיר גם בדמות שהוא מעריץ. 

כשיש טענות נקודתיות... אלא באופן כללי  כמובן לא מדברים
 כשאתה לא יודע במי מדובר ובסה"כ לא מרגיש מחויבות...(

ואם יש עוד כמה אלפי יהודים כמוהו שזוקפים 
לדמות מסוימת את כל הרוחניות שלהם. אני מחויב 

מי ששייך לחסידות  כבוד הבריות!!לזה ממקום של 
 פלונית והוא מדבר על האדמו"ר מהחסידות

השניה... על מה הוא עובר בראש ובראשונה?? על 
שלא תבין לא נכון: ברור   כבוד הבריות!!!!ביזוי 

שאתה!!! אתה במקרה מכיר מקרוב ויודע שהרבי 
שליט"א שלך הוא צדיק וקדוש וטהור ותלמיד חכם 
מופלג... אבל סו"ס חבר שלך מהמגזר השני לא יודע 

של הרבי  את כל זה... הוא יודע דבר אחד: שהמעמד
שלך מתבטא בזה שהוא נקרא רבי וממלא מקום 
אבותיו!!! והיות וזה לא הרבי שלו... אז בתור מה 

כבוד הוא מחויב לדבר עליו בכבוד?? ממקום של 
כי הרי את הדמות הרוחנית הזו כך וכך  הבריות!!!

אז  אותם!!!אנשים מעריכים... אז דבר ראשון תכבד 
ס לנעלים של מה ואתה מכבד דמות אחרת... תכנ

השני... ואם חבר שלך נולד במחוז אחר באירופה 
והוא מכבד דמות רוחנית אחרת... מותר לו... וצריך 
לכבד אותו!!!! אז דבר ראשון: תכבד את המנהיג 
הרוחני של חבר שלך ממקום של כבוד הבריות!!! 
ואח"כ תעשה את השיקול האישי שלך אם אתה 

שמדובר  מעוניין להתחקות מקרוב ואז לגלות
בדמות באמת מרוממת שצריך לכבד אותה מעוד 
אלף ואחד סיבות... אבל כל זמן שהחלטת לעמוד 
מהצד... זה לא מתיר לך להקל בכבוד של דמות 
שהרבה יהודים מדברים בכבודו!!! זה לא גרע 
מכבוד מלכות שמשה רבינו היה מחויב לנהוג כבוד 
בפרעה עד הרגע האחרון.. ק"ו בן בנו של ק"ו 

שמדובר במלכות וממשלה שניתנה לדמות כ
 רוחנית.. איזו שתהיה... 

אל תמהר לסתור את דברי... תחשוב על זה טוב 

 .טוב... זה עמוק ואמיתי
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 נשות ישראל הצדקניות... היכונו למסכת עירובין...  
נמצאים אנו במסלול דף היומי בסיום מסכת שבת ובתחילת מסכת עירובין... ושוב... זה לא 

התערער וכל מוסכמה סוד ש"עברנו משהו" בתקופה האחרונה... וכמו שכל ממסד 
התרופפה... גם ההתחלה וההתחדשות שהייתה לנו לפני חצי שנה צריכה החייאה מחדש... 
ובפרט בפרט כשמדובר בתחילת מסכת עירובין!!! שהיא מסכת שדורשת השקעה.. כאן אולי 
אפילו צריך כמה מכות חשמל בשביל להניע את העסק קדימה.. התייעצתי עם כמה מגידי 

קים... והוחלט שהפעם אין מנוס!!! המפלט האחרון שיכול לתת לנו את הכח שיעורים ותי
להמשיך זה... זה... זה לא פחות ולא יותר: נשות ישראל הצדקניות!!!! כן כן... אתן... בדיוק 
אתן... אולי אתם לא יודעות מה גודל ההשפעה שלכם... במקרה הטוב אתן יודעות שנדרש 

מוד... אבל לא!!! לא להפריע זה חיוור... זה קלוש... הייתי לבעל ללכת לל לא להפריעממכם 
 אומר אפילו מכוער... 

אשה שלא מפריעה לבעלה להמשיך ללמוד... זה... זה כמו אמא שלא מפריעה לתינוק 
להמשיך לבכות... תינוק שבוכה צריך לקום ולעזור לו... לקום ולתת לו את מה שהוא צריך... 

שיושב ולומד תורה... לא מספיק שאשתו לא מפריעה לו...  בעל להבדיל על אותו משקל:
את האשת חיל!! צריך את  -צריך פה את המנוע שלך אותך!!!מספיק בקושי... צריך פה 

אהבת תורה שלך!! את הפידבק שלך!!! וכעת המפתחות בידים שלך... מתחילים כעת בדף 
. והאם בעלך יתחיל עם היומי מסכת עירובין לאחר מסכת שבת ממושכת ורבת תהפוכות..

  זה תלוי בך!!!! ולא בשום אחד אחר!!!כל המרץ ויכנס לשוונג של עירובין או לא??   
למי שזוכר... כבר לפני יותר מחצי שנה כתבתי את  ואני רוצה רגע אחד להתעכב ולהסביר:

מי המסר הזה פה בעלון... שהכל תלוי בבית... הכל תלוי בדחיפה של האשת חיל... ואני בעצ
לא ידעתי עד כמה שזה נכון... בשעתו היו כאלו שאפילו חלקו עלי בתוקף... הם טענו 
שאדרבה... הכל תלוי בחבורה... הכל תלוי במצב שהמגיד שיעור עושה ובשבת התאחדות 
של חברי השיעור וכדו'... והנה הגיעה הקורונה וריתקה את כולנו לבית... והנה... טול לך את 

וניות וכל החגיגות וכל האירועים האדירים של עשרת אלפים איש אשר הבאת.. כל ההמ
ויותר... כל זה נהפך להיסטוריה... ואפילו השיעור הקבוע והמסודר של השלושים איש מידי 

אותה נוות  הקן המשפחתי!!!!!ערב... גם זה נכנס לשיתוק... ו... ומה הדבר היחיד שנשאר?? 
ו של דבר הכל מתחיל אצלה ונגמר אצלה.... בית שתמיד עומדת לצידו של בעלה ובסופ

מיותר לציין שהקורונה היא בסה"כ דוגמא טובה כי כולנו חוינו אותה... אבל יש עוד המון 
המון צמתים בחיים... שכל המצצב עם הקהילה ועם החבורה כבודם במקומם מונח... סו"ס 

כתלי הבית... שמי החיים חזקים מהכל וישנם כל מיני התמודדויות בחיים שמקומם בין 
שיקבע את הסדר היום ומי שיתן את הטון ויחליט מהו סולם הערכים ומה סדרי העדיפויות 
זה רק האשה!!!  ממילא אשה שלא מפריעה לבעלה ללמוד... בהחלט כל הכבוד לה... אבל 
לא... זה לא מספיק... אנחנו צריכים אותה בתוך התמונה... לא שלא תפריע... אלא שתהיה 

עניין... ותדרבן ותשלח את בעלה ללמוד תורה עם כל הלב ועם כל הנשמה... תרגיע חלק מ
אותו ש... שזה בסדר... אני אסתדר... אני אטפל במה שצריך. העיקר תהיה פנוי ללימוד 

 התורה. 
 אנא נשות ישראל הצדקניות... תפנימו את זה!! אתם בתמונה!!!

 שטייגן במסכת זו...ובפרט במסכת עירובין הזו... אתם תחרצו את ה
כעת כמה פרטים קצרים על מסכת עירובין... לא... אל דאגה... אני לא הולך עכשיו ללמד ---

את נשות ישראל את מסכת עירובין אבל לתת רקע קצר... מה הסיפור של מסכת עירובין??? 
העניין הוא למה היא מסכת שצריך לנשום נשימה עמוקה לפני שמתחילים אותה?? ובכן: 

כשמתחילים מסכת עירובין לובשים קסדה של פועל  אתר בניה!!!!מסכת עירובין זה ככה: 
 הבית היהודי!!!בנין ומתחילים לבנות בית!!! כן... את 

יחי ההבדל הקטן... אנחנו לא מדברים פה על פועל בנין שבונה עם בטון ומנופים -כמובן ש
בים ובני מיעוטים ש"עמדו זרים ורעו צאנכם..." ופיגומים... בשביל זה יש לנו מספיק ער

רשות  "הבית היהודי"!!!אנחנו מדברים על בית הרבה יותר רוחני עמוק ופנימי... מה שנקרא 
היחיד שבה מתייחדים קודשא בריך הוא ושכינתיה... היחוד הזה אמנם מגיע לשיאו בשבת 

ך להגדרה של רשות היחיד קודש... שזה תפקידה של מסכת עירובין לחתור לאורך כל הדר
בשבת קודש... אבל במשך כל השבוע אנחנו בונים את רשות היחיד הזו ומתכוננים אליה 

 וניזונים ממנה... 
כן... במשך כל השבוע אנחנו מתכוננים לשבת קודש... אנחנו מסתובבים ברשות הרבים... 

בוע אנחנו מאבזרים את מעבירים ד' אמות... האין אהער... מכניסים... מוציאים... במשך הש
רשות היחיד ומכינים אותה לקראת שבת קודש... ואז בכניסת שבת אנחנו פותחים את 
הדלת... בואי כלה... שבת קודש נכנסת ואז סוגרים את הדלת וכעת יש יחוד קודשא בריך 
הוא ושכנתיה.. אסור להוציא... אסור להכניס. אסור לטלטל ד' אמות ברה"ר... כי עתה המקום 

 קוב"ה ושכנתיהלנו זה רק רשות היחיד שבו מתייחדים ש
וכעת!!!!! במסכת עירובין הזו... אנחנו פשוט בונים את רשות היחיד הזו... אנחנו יושבים מול 

 וזו עבודה!!! וזו השקעה!!!המפות ומשרטטים איך צריך להיראות רשות היחיד ע"פ תורה... 
 . זו עבודה... זה לא משהו חובבני... כן... תשאלו אדריכלית שעובדת שעות נוספות..

אנו לובשים כעת את הקסדא... מצטיידים בשרטוטים  כעת יוצאים לדרך!!!! -ואנחנו הגברים
ובמפות ומתחילים להנדס את הבית לשכינה הקדושה!! את הבית המשותף של איש ואישה 

רות של מחיצה זכו שכינה ביניהם!!! כעת... בתחילת המסכת אנחנו הולכים ללמוד מה ההגד
ורשות ע"פ תורה... מדובר בסוגיות שלא הייתי מגדיר אותם שהם קשות... קשות לא... אבל 

ומי יתן כח לבעל להשקיע בזה??? מי יתן דחיפה לבעל לצאת מידי  דורשות השקעה...כן 
 הבית!!!ערב בשביל ללמוד איך בונים רשות היחיד לשכינה הקדושה??? מי אם לא עקרת 

יקרו של בית!!! כן... למי שיודע... בפנימיות התורה האשה מייצגת את השכינה מי אם לא ע
)אלו משפטים עמוקים... שלמרבה האבסורד דווקא הגברים מתקשים להבין אותם... אבל נשים הקדושה... 

והעמוק תורה של מסכת עירובין... אבל את הרובד הפנימי  גופימבינות את זה מצוין... גברים טובים בלהבין את ה"
  שמסתתר מעבר להגדרות התורניות של מחיצה וצורת הפתח... את זה דווקא נשותיהם מבינות יותר...(

אנחנו כעת הולכים לבנות בית... למי?? לך!!! לאשה שתפקידה לייצג את השכינה!!! כדי 
ולהדליק נרות  ביתשאותה אשה תוכל לעמוד בערב שבת מהמשבצת שלה בתור עיקרו של 

ש הפרטי שלנו בשבת קודש... בשביל שיהיה פה הגדרה של בית... בבית המקד
 בשביל זה אנחנו כעת לובשים בגדי פועל בנין ומתחילים מסכת עירובין...

לבנות  כל העוסק בבנין  מ ת מ ס כ ן !!!ומעתה!!!! בבניה יש כלל שאומר: ש---
אחד גדול שמורכב בנין זה מתיש... זה שוחק... זה ממסכן... למה?? כי בנין זה דבר 

מהרבה הרבה חלקים... עוד נדבך ועוד נדבך... ובשביל שיהיה לאדם עצבים להזיע 
ולהתייגע כעת מול השורה החמישית. הוא צריך את המעוף ולראות מול העיניים 
שלו את התוצאה הסופית... שהנה... כל יום נוסף אנחנו מתקדמים לקראת השלמת 

יום קשה לפגוש את זה... ביום יום יושב לו הפועל  הבית הגדול!!!! ותכל'ס... ביום
מול המלט והבוץ והלבנים והחום והוא רואה רק את שורת הלבנים הכבדה 
והמייגעת... ולכן כל העוסק בבנין מתמסכן!!!! נו... מי יעזור לו שלא להתמסכן??? 

 מי יתן לו רוח גבית... וידחוף אותו להמשיך הלאה והלאה??
רואה מול העיניים שלו את הבנין הגדול שהנה הולך ונבנה פה... כאן צריך מישהו ש

כמובן שח"ו להגיד על מסכת עירובין   אשתו של בעלך...  -והנה!!! זה המקום שלך
)עוד מעט אני גם אסביר שעליה נאמר "כל העוסק בבנין" חלילה וחס!!!! זה לא נכון... 

קרוב לארבעה חודשים  להגיע כל ערב לבית מדרש במשך למה לא... אבל תכל'ס(
וללמוד שוב על מחיצות ועל לחי ועל קורה ועל צורת הפתח... ו... ומדובר בסוגיות 
שדורשות השקעה... אם בעלך לא יקבל את הפידבק המתאים... ולא תעמידי לו מול 
העיניים את הבנין הגדול והפנימי שהוא כעת הולך ובונה פה נדבך ע"ג נדבך. אז הוא 

 ממילא זה תלוי בך! עלול להתעייף..
פחות בבעל... הוא כן טוב בשביל ההגדרות של  הריגוש הזה תלוי באידישה מאמא!!

פירצה פחות מעשר אמות ופס ארבעה ומשהו... אבל את הרובד הפנימי שמתרקם 
כאן והרשות היחיד הקדושה שנבנית כאן... זה תפקיד של האשה!!! זה כבר עומק 

מסכת  עכשיו שלא תבינו לא נכון:זקה יותר..   של אהבת תורה... שבזה האישה ח
עירובין היא מסכת מתוקה שיש בה המון המון גישמאק... אבל היות והיא דורשת 
השקעה!! אז נהיה מצב קיצוני...  מי שמגיע עם נכונות להשקיע... ולהיות עקבי... 

...  ומתאמץ להיות מחובר לעניין... אז הוא משתגע ומתלהט אחריה וזה גיוואלדיג
אבל!!! מי שלא משקיע... אז מה שקורה זה ההיפך הגמור... זה נהיה מעייף ושוחק 

 ומתיש... 
זה לא כמו מסכת שבת שמתי שתגיע... אתה תמיד יכול להשתלב... וזה יראה לכל 
הפחות כמו וורט לפרשת שבוע ש... שיצאת עם משהו... בעירובין זה קצת שונה!!! 

זה נושא!!! שאם אתה בפנים... אתה לגמרי בפנים...  כי בגגגדול... מסכת עירובין
ואם אתה מבחוץ... אז עוד איזה מחיצה... ועוד קרש... ועוד לחי... זה נהיה מחסן של 

אם נרצה להגדיר את זה במושגים נשיים... ההבדל בין מסכת שבת  קרשים בראש..
 ה... לעירובין.. זה כמו ההבדל בין שיעור גאוגרפיה לבין שיעור מתמטיק

שיעור גאוגרפיה... מתי שתחליט להקשיב... אתה מיד יכול להיכנס לעניין.... אז 
אמנם בשיעור הקודם... כשדברנו על יבשת אפריקה בחרת להמריא לאלסקה... 
בסדר... אז עכשיו אנחנו אוחזים במזרח אירופה... אתה תמיד יכול להצטרף 

ת חצי מהתרגילים או להגיע להפלגה... לעומת זאת במתמטיקה... אי אפשר לעשו
לחצי מהשיעורים... אם אתה בעניין... אז אתה לגמרי לגמרי בפנים ואתה מבין הכל 

 כי מי שבעניין אז הוא לגמרי בעניין...  ...(6או  4)ובמתמטיקה בדרך כלל לא שייך ציון 
ההבדל בין מסכת שבת לעירובין... מסכת  )אני מדגיש בערך(על אותו משקל..  בערך

ת זה המון המון נושאים מגוונים... מתי שמגיעים תמיד יש סוגיה או שהיא כעת שב
נגמרת או שכעת מתחילה... אבל בעירובין אנחנו כעת בהנדסת בנין של רשות 
היחיד... זה מערכת חוקים שאם אתה בפנים זה אאאש!!!!! שש... שקט... אל תפריעו 

אז כל פעם מחדש צריך לרענן את  לי... אני באמצע לחשבן...  אבל אם אתה בחוץ...
)אגב: זה לא מופקע.. תמיד אפשר להצטרף... הרקע מחדש וזה כבר עלול להיות שוחק... 

בסה"כ צריך כמה משפטי רקע... אבל גם אז... צריך נכונות להיכנס לעניין... ולא כל יום לאסוף עוד איזה 

תנו לנו את הרוח הגבית... את וכאן אנחנו צריכים אתכם!!! שתי   נתון של לחי וקורה...(
אהבת התורה ואת הנכונות... כן... מסכת עירובין נוגעת אלי!!! בעלי כעת בונה את 
הקן ואת הרשות היחיד שמאחדת אותנו עם קודשא בריך הוא ואני פה בתמונה... 

 לגמרי בתמונה...
יתא קא אז אנחנו מאחלים לך שיום אחד הוא יחזור עצבני הבייתה... כן... אורי---

מרתחא ליה... אבל אל דאגה... זה עצבני מסוג אחר!!! לא מהסוג המעצבן... אלא 
אז תביני אותו... הוא חזר כעת מהעבודה...  מהסוג הנחוש להבין... מהסוג המרומם...

אז תכיני לו איזה עוגת גבינה טובה או מילק שייק... מה אז היום היה יום קשה... 
ים!!! וכמובן שיום אחד הוא יחזור הבייתה מפהק... אפשר לעשות אנחנו כעת בונ

כן... העבודה לפעמים שוחקת... לא!! את לא תתני לו מוסר!!! חס ושלום!! גם אם 
הוא החליט להפסיק מאיזו סיבה שתהיה להפסיק להגיע לדף היומי... זה לא 
 עניינך!! ואת לא המשגיח שלו ולא הדמות הרוחנית שלו.. אבל בשביל זה אשה יש

לה רגישות לזהות... ואם תזהי שהוא רוצה... אלא הוא רק צריך קצת עידוד וכח... 
אז הנה!!! זו המשבצת שלך... בשביל זה את פה... להציע לו את הסוף שבוע בצימר 
כדי לקבל כוחות להמשיך הלאה... ואז הוא ישאל מאיפה יש לנו כסף?? ואז תגידי 

ל מילוי מקום... העיקר לתת לך את כל לו: בשביל התורה אני אקח עוד שעתיים ש
לתת כח... דרבון עידוד... זה  כעת נא לשים לב!!! יש פה גבול דק ומסוכן!!!הכח... 

ההההדבר... זה התפקיד של אשה... אבל לתת לו מוסר ולהזכיר לו שהוא צריך 
בשביל  זה הדבר האחרון!!!! ללמוד ולהוכיח אותו שהוא לא מספיק שקוע בלימוד...

"חכמת נשים בנתה ביתה ואילוות בידה תהרסנה..." וכמדומני שהמאמר הזה רק זה 
יועיל ולא יזיק... כי ממה נפשך: מי שהיא איוולת... אז היא תהיה איוולת גם בלי 
המאמר הזה... ומי שהיא חכמה... אז אדרבה תן לחכם ויחכם עוד... המאמר הזה רק 

ומך משמעותי לבעלה לבנות רשות יתן לך כלים איך לבנות... איך להיות עזר ת

תאריך משוער לסיום:   זהירות כאן בונים!!!!!היחיד לקוב"ה ושכינתיה...

 בחנוכה!!!! -אמצע חודש כסליו... חנוכת הבית
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